
Referat BM Røde Kors 6 juni 2023 

1. Gennemgang af jysk/fynske medier omkring muligheder for annoncering/markedsføring overfor 

frivillige. Herunder præsentation af undersøgelse af frivillige og profilen af frivillige. 

Herefter en generel diskussion af behov og ønsker til annoncering/markedsføring fremover -aftalt 

det ligges i udvalg for kommunikation. 

2. Orientering Gerda 

- Ole er stoppet som leder af Fjords gade og som leder af 2 cafeer x 

- Har orienteret hos FOA omkring Røde Kors Odense  

- POP-UP marked i weekenden – solgt for 14.500 

- Afholdt Fynsk Formandsmøde hvor Jesper S også deltog  

o Drøftet samarbejde mellem de forskellige Røde Kors foreninger på Fyn 

o Samarbejde med hovedkontoret 

 

3. Drøftelsespunkter Netværkshus 

Der er givet et bud til udlejer (som også er sendt ud til bestyrelsen før mødet). Afholdt møde med 

udlejer/ejer af bygningen. Udlejer vil gerne have Røde Kors som lejer og har accepteret vores bud. 

Vi har ønske om at få en anden indgang. Udlejer er OK med at vi ændrer dette, men for Røde Kors 

egen regning. Brug af kælder er også diskuteret og vi har engageret vores egen arkitekt. Der er også 

afholdt møde med kommunen, som har været hurtig til at reagere. Forslag Røde Kors er at 

kælderen bruges til cykel kælder, kræver ny installation af lys. Udfordring med de mange depotrum, 

ser ud til at kunne løses, men ikke endelig afklaret. Lejekontrakt er sendt ud til bestyrelsen. Der er 

punkter der skal afklares, vedligehold og fordeling af forbrugsafgifter. Forbrugsafgifter er sat højere 

end i prospekt, udlejer har tilbudt at betale 1/3 af fællesudgifter, dette skal dog formuleres skriftligt. 

Gennemgang af oplæg fra arkitekt til ombygning af gl. banegård. Der er fremsendt budget til 

investering i bygningen og bil.  

Det er aftalt udvalget kan gå videre med lejekontrakt med Røde Kors advokat. (andel af 

forbrugsafgifter, vilkår for ændringer i bygningen og regulering af husleje skal præciseres) 

 

4. Organisatorisk understøttelse 

Oplæg (Gerda, Lone, Mie) efter besøg hos Røde Kors i Århus omkring mulig fremtidig organisering 

for bestyrelsen og understøttelse på de mange opgaver som vi har i dag. Bred diskussion om hvad 

løsningen kan/skal være – ingen afklaring og det tages op igen på næste BM (August)   

 

5. Drøftelse af Viktoriagade 

Oplæg på genbrugsbutik med byggeartikler blev præsenteret sammen med økonomi for projektet. 

Der er enighed om at projektet er meget spændende og meget relevant. Udvalget har fået OK til at 

sætte proces i gang med at lavet en lejekontrakt. Det er også aftalt at udvalget går i gang med 

planlægning af butikken/outlet- Udvalg – Gerda, Jeanett, Susanne S og Jørgen Koldby. 

 

6. Ny ansættelse til kontoret 

a. Landskontoret vil betale min 50% til en stilling 

b. Det skal overvejes om Røde Kors Odense skal ansætte en yderligere 



Vi har en oversigt fra tidligere på hvilke daglige opgaver der skal løftes.  Det er aftalt at 

forretningsudvalget, hvor Lone er med i stedet Finn arbejder videre med at få lavet en løsning på at 

få løst akutte opgaver.  

 

6 juni 2023 Referent Jesper Bernt Andersen 

 

 


